

[Text]

general Treasury Board accountability. It allowed us to put into place the type of extensive consultative process that we did and there was no attempt to direct or control the process, which we greatly appreciated. It allowed sport to drive itself. I believe that the outcome of the Sports Forum shows that the sport community did that and did it quite successfully.

With respect to Sport Forum II, when we convened 10 days ago here in Ottawa there were over 200 representatives from the amateur sport community from across the country, from over 85 organizations. These people came from single sport and national sport governing bodies, both Olympic and non-Olympic. They came from national sport organizations or umbrella bodies such as colleges, Commonwealth games, and so on. They came from the fitness community because we recognize that a lot of what happens within sport is part and parcel of what happens within the fitness community. They are equally affected. We looked also at the fact that any vision statement or philosophical foundation should be supported by both arms of the fitness and amateur sport community, fitness and sport. They came from all sectors within sport and fitness. They came from the disabled group and from women in sport.

The representation that was present that weekend in Ottawa alone was a landmark, as was the consensus that the community came out of it with and the process that led up to the forum. It was an inclusive process and one that was sport-driven. It was based on an in-depth and we believe solid consultation process that everyone had the opportunity to buy into and be a major part of.

To give you a better understanding of that process, which I believe was an integral part of the forum, I would like to turn the table over now to Dave Skinner, who designed the process itself and helped to drive it. David.

Mr. David Skinner (Consultant, Sports Federation of Canada): Thanks, Margaret. Thank you for the opportunity to be here. This is I think an excellent opportunity for us to bring many key players in the Canadian sports system up to speed on what we've accomplished and in particular what we have to do.

I have two ways to approach my presentation right now. I'd like to claim that I was up all night preparing a slide presentation for you, but in fact that's not the truth. The truth is that we do have a brief presentation that we've used at the introduction of the Forum. If you would like, with some editorial condensation, I would be glad to run that past you. If your time is such that you'd prefer me to be quicker and dirtier, I can do that. Or I can be quick and dirty with the slides as well.

The Chairman: We've got until 11.30 a.m., so . . .

Mr. Skinner: This takes eight to ten minutes and probably the visuals will help immensely in imagining the process.

The Chairman: Okay.

[Slide presentation]

[Translation]

ne comportait pas de conditions préalables, même si les directives générales du Conseil du Trésor devaient être respectées. Elle nous a permis de prévoir un processus de consultation très étendu sans que nous ayons à respecter les ordres de qui que ce soit, ce que nous avons beaucoup apprécié. L'orientation a été uniquement celle du sport. Les résultats du Débat sur le sport ont été à la hauteur.

Dans le cadre du 2^e Débat sur le sport, tenu ici même à Ottawa il y a 10 jours, nous avons accueilli plus de 200 représentants de la communauté du sport amateur au pays, venant de plus de 85 organismes. Il y avait des gens représentant un seul sport, des organismes nationaux directeurs de sport, de niveaux olympique et non olympique. Ils relevaient d'organismes nationaux de sport, d'organismes cadres, comme les collèges, les Jeux du Commonwealth, etc. Ils venaient également d'organismes s'intéressant à la condition physique, parce qu'il y a un lien très important entre la condition physique et le sport. Ils étaient concernés. Nous pensions de toute façon que n'importe quel énoncé des perspectives ou assise théorique devait être appuyé par les deux éléments, et la condition physique et le sport amateur. Donc, les participants représentaient tous les secteurs du sport et de la condition physique, notamment les handicapés et les femmes.

Le débat d'Ottawa a représenté un fait marquant, tant pour ce qui est du consensus qui s'y est établi que pour le processus qui l'a précédé. Le processus était entièrement ouvert et axé sur le sport. Il se fondait sur ce que nous croyons être une consultation en profondeur, une consultation solide, incluant tous les intéressés.

Pour vous permettre de mieux comprendre le processus, qui a été une partie intégrante du débat à mon avis, je vais maintenant céder la parole à M. David Skinner, qui l'a conçu et a aidé à le faire appliquer. David.

M. David Skinner (consultant, Fédération des sports du Canada): Merci, Margaret. Merci de me donner cette occasion de comparaître devant vous. Nous avons ainsi eu l'occasion de mettre à jour un certain nombre d'intervenants clés dans le domaine des sports au Canada sur ce que nous avons fait jusqu'à présent et sur ce que nous avons l'intention de faire à l'avenir.

Je pourrais procéder de deux façons pour mon exposé. Je pourrais prétendre avoir passé la nuit à préparer ces diapositives, mais ce n'est pas le cas. La vérité, c'est qu'en guise d'introduction au débat, nous avons préparé cette brève présentation. En résumant quelque peu, je pourrais la repasser avec vous. Si vous voulez que je sois plus bref et plus direct, je puis procéder de cette façon également. Ou encore, je peux passer mes diapositives très rapidement.

Le président: Nous avons jusqu'à 11h30, de sorte que . . .

M. Skinner: J'ai besoin de huit à dix minutes tout au plus, et ces images aideront grandement à faire comprendre le processus.

Le président: Très bien.

[Présentation de diapositives]